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IZVJEŠĆE O SUDJELOVANJU STALNOG IZASLANSTVA PARLAMENTARNE  
SKUPŠTINE BOSNE I HERCEGOVINE NA 20. GODIŠNJEM ZASJEDANJU 

PARLAMENTARNE SKUPŠTINE OESS-A 
                  
                Jačanje učinkovitosti OESS-a - Novi početak poslije samita u Astani 
 
 
 
 
U  Beogradu je od 6. do 10. srpnja 2011. održano 20. godišnje zasjedanje Parlamentarne skupštine 
OESS-a, u čijem je radu sudjelovalo i Stalno izaslanstvo Parlamentarne skuptšine Bosne i 
Hercegovine u kojem su bili: Mirza Kušljugić, zastupnik u Zastupničkom domu i predsjedatelj 
Izaslanstva, Lazar Prodanović, zastupnik u Zastupničkom i član Izaslanstva, i Jelena Rajaković, 
tajnica Izaslanstva. 
 
Ovogodišnje zasjedanje bilo je posvećeno jačanju učinkovitosti OESS-a, a više od 200 
zastupnika iz 50 zemalja razmatralo je 29 prijedloga rezolucija.   
 
Zasjedanje je počelo sastankom Stalnog odbora, koji čine izabrano skupštinsko rukovodstvo 
i voditelji izaslanstava svih država sudionica na godišnjoj skupštini. 
Stalni odbor Parlamentarne skupštine OESS-a odobrio je 25 rezolucija za razmatranje na 
sjednicama triju odbora. Četiri rezolucije, koje se odnose na pitanje ljudskih prava u 
Bjelorusiji, trgovinu ljudima, organizirani kriminal i zastupljenost žena u Parlamentarnoj 
skupštini, delegirana su za razmatranje na plenarnoj sjednici. 
Na sastanku su izvješća i informacije o aktivnostima Parlamentarne skupštine OESS-a 
podnijeli: Petros Eftimiou, predsjedatelj Parlamentarne skupštine OESS-a, Spencer Oliver, 
glavni tajnik Parlamentarne skupštine OESS-a, te posebni predstavnici  i voditelji 
promatračkih misija. Roberto Batelli, šef financija Parlamentarne skupštine OESS-a, 
prezentirao je financijsko stanje i nacrt proračuna za iduću fiskalnu godinu. 
 
Plenarno zasjedanje, na kojem se raspravljalo o reformi Organizacije za europsku 
sigurnost i suradnju i jačanju njezine uloge u širenju stabilnosti i sigurnosti u svijetu, 
započelo je uvodnim obraćanjima Slavice Đukić-Dejanović, predsjednice Narodne 
skupštine Srbije, Mirka Cvetkovića, srbijanskoga premijera, Petrosa Eftimioua, 
predsjedatelja Parlamentarne skupštine OESS-a, Audroniusa Ažubalisa, voditelja litavske 
diplomacije predsjedatelja OESS-a, i Lamberta Zanniera, glavnog tajnika OESS-a. 
Predsjednica srbijanskoga parlamenta Slavica Đukić Dejanović izjavila je da je održavanje 
zasjedanja Parlamentarne skupštine OESS-a u Beogradu priznanje Srbiji, kao osnivaču te 
organizacije i državi koja dosljedno provodi u djelo temeljne postulate OESS-a.  
Gđa Đukić-Dejanović kazala je da su u proteklim godinama uloženi znatni napori u 
sprečavanju konflikata i kriznih situacija, kao i u jačanju demokratskih kapaciteta, u 
dosezanju visokih standarda tijekom izbornih procesa, u poticanju vladavine prava, u 
poštivanju ljudskih i manjinskih prava te u njegovanju kulture međusobnog uvažavanja 
država članica i drugih država.  
Teme koje su bile na dnevnom redu ovogodišnjeg zasjedanja, poput trgovine ljudskim 
organima, pouka iz stradanja Židova u Drugom svjetskom radu, ali i rodne ravnopravnosti, 
prema ocjeni gđe Đukić-Dejanović, svjedoče o razvoju OESS-a.  
Premijer Srbije Mirko Cvetković, pozdravljajući zastupnike, rekao je da je Srbija duboko 
privržena načelima, vrijednostima i standardima OESS-a i da tu organizaciju smatra 
strateškim partnerom u suočavanju s novim prijetnjama i izazovima poput međunarodnog 

 



terorizma, organiziranog kriminala, trgovine ljudima, energetske sigurnosti, klimatskih 
promjena. 
Istaknuo je da je Srbija čvrsto opredjeljena doprinijeti unapređenju procesa suradnje i obnovi 
povjerenja u regiji, kao i aktivnom rješavanju svih otvorenih pitanja. G. Cvetković rekao je 
kako je uloga OESS-a i njegovih misija posebno značajna u rješavanju regionalnih problema. 
Dodao je da je misija OESS-a u Srbiji, koja je nedavno obilježila desetu godišnjicu  
rada, pridonijela provođenju reformskih procesa, dosezanju i utemeljenju europskih 
vrijednosti i demokratskih standarda.  
Predsjednik Parlamentarne skupštine OESS-a Petros Eftimiou istaknuo je da je OESS u 
krizi, navodeći postojanje mnogih "međunarodnih igrača" i organizacija koji i ne spominju 
OESS. Podsjetio je da na samitu NATO-a, kada je bilo riječi o suradnji, OESS nije ni 
spomenut, te da je isto i s Europskom unijom. Istaknuo je uspjeh OESS-a u jugoistočnoj 
Europi kao model prema kojemu ta organizacija treba postupati i u drugim dijelovima 
svijeta. 
Predsjedatelj OESS-a Audronius Ažubalis, voditelj litavske diplomacije, ocijenio je nužnom 
regionalnu suradnju i političku hrabrost u rješavanju zamrznutih konflikata. 
Pozdravio je predsjednike Srbije i Hrvatske, Borisa Tadića i Ivu Josipovića, kao i druge lidere 
koji su, kako je naveo, hrabro pružili ruku jedni drugima i premostili praznine što ih je stvorio 
rat te krenuli pozitivno u budućnost. 
G. Ažubalis dodao je da je OESS ponosan na ulogu koju je imao u tome te da je to najbolji 
primjer njegove delotvornosti. 
Istaknuo je kako treba biti veoma hrabar u progonu svih koji su počinili zločine, kao što je  
Ratko Mladić, i ispunjavanju obveze njihovog izvođenja pred lice pravde. G. Ažubalis 
ocijenio je to znakom poštivanja susjeda, što  je značajno pridonijelo regionalnoj stabilnosti. 
Predsedatelj OESS-a istaknuo je da regionalna suradnja ne počinje na terenu već "u glavama i 
srcima". "Kada čelnici mogu pokazati političku hrabrost i pružiti ruke jedni drugima i 
surađivati, tada regionalna suradnja i napredak postaju mogući", objasnio je g. Ažubalis. 
Glavni tajnik OESS-a Lamberto Zannier u obraćanju je istaknuo prioritete svoga budućeg 
djelovanja koji uključuju traženje mogućnosti za maksimalnim jačanjem učinkovitosti i 
efektivnosti OESS-a. Zatražio je pružanje podrške zemlji koja predsjeda OESS-om, radi 
ostvarenja ciljeva Organizacije. 
U nastavku plenarnog zasjedanja zastupnici su razmatrali rezolucije o: Bjelorusiji, borbi 
protiv transnacionalnog organiziranog kriminala, provedbi globalnog plana Ujedinjenih 
naroda o borbi protiv trgovine ljudima i zastupljenosti žena u Parlamentarnoj skupštini 
OESS-a. 
 
Odbor za politička pitanja i sigurnost razmatrao je rezoluciju pod nazivom ,,Jačanje 
učinkovitosti OESS-a – Novi početak nakon samita u Astani”. 
U rezoluciji se izražava žaljenje zbog neusvajanja Akcijskog plana na samitu u Astani, koji je 
trebao osigurati jasnije smjernice za nadolazeće aktivnosti OESS-a. Izražena je i zabrinutost 
time što nije učinjen pomak u rješavanju dugotrajnih sukoba na teritoriju OESS-a, te što ne 
postoji konsenzus o više političkih pitanja. Ponovno je zatražena reforma OESS-a kako bi se 
omogućila veća transparentnost i odgovornost time što će sastanci Stalnog odbora biti 
otvoreni za javnost i medije, a i time što će se zahtjevati od zemlje koja onemogućuje 
ostvarivanje konsenzusa da to učini otvoreno i bude spremna braniti svoj stav. 
Istaknuto je da su promjene sigurnosnog okruženja do kojih je došlo posljednjih godina, 
zajedno s neravnomjernom stopom integracije, gospodarskog rasta i demokratskog razvoja, 
kao i pitanje sigurnosti hrane, doveli do novih problema u postizanju sveobuhvatne sigurnosti 
kojom se OESS treba baviti. 

 



Na sjednici je pozdravljeno uhićenje haškog optuženika Ratka Mladića i njegov premještaj u 
Haški sud. U izjavi pod točkom 13. pozdravljeni su oni koji su godinama radili da bi Mladića 
priveli pravdi i na taj način pružili utjehu preživjelim žrtvama, doprinijeli regionalnoj 
stabilnosti i pomirbi, unaprijedili izglede za europske integracije i potaknuli daljnje napore 
kako bi bili privedeni pravdi svi odgovorni za zločine počinjene tijekom sukoba na zapadnom 
Balkanu.  
Na zasjedanju je izražena je i zabrinutost zbog porasta tenzija u Nagorno-Karabahu i pozvano 
na pojačane političke napore unutar OESS-a kako bi se riješili zamrznuti sukobi na tom 
području, kao i u Moldaviji i Gruziji.  
 
Odbor za ekonomske poslove, znanost, tehnologiju i okoliš razmatrao je rezoluciju kojom 
se pruža aktivna potpora koncepciji, koju je OESS usvojio, a odnosi se na zajedničku, 
sveobuhvatnu i nedjeljivu sigurnost koja obuhvaća humanu, ekonomsku i ekološku 
dimenziju. 
Konstatirano je da su posljedice ekonomske krize imale nerazmjeran utjecaj na najosjetljivije 
pripadnike društva, uključujući migrante, žene, mlade i pripadnike manjinskih skupina. 
Pozdravljena je uloga koju OESS može odigrati u ekološkoj sigurnosti, te njegov 
komplementarni rad s Ujedinjenim narodima u borbi protiv klimatskih promjena. 
Predloženo je preporučiti OESS državama članicama kao vodeću međunarodnu organizaciju 
ne samo u sferi demokratizacije, slobodnih izbora i poštivanja ljudskih prava već i glede 
pitanja kao što je sprečavanje tenzija oko energetske sigurnosti u regiji OESS-a.Također je 
preporučeno državama članicama OESS-a da u toj regiji pojačaju procese stvaranja 
otvorenih, integriranih tržišta koja funkcioniraju na temelju zajedničkih pravila, što bi moglo 
dodatno unaprijediti ekonomsku suradnju i integraciju u regiji OESS-a. 
Odbor je usvojio preporuke kojima je pozvana međunarodna zajednica da se uključi u 
završetak konstrukcije novog ,,sarkofaga" oko nuklearne elektrane u Černobilu, kao i da se 
pruži potpora aktivnostima u zaštiti područja pogođenim nuklearnom katastrofom iz 1986. 
godine. 
 
Na sjednici Odbora za demokraciju, ljudska prava i humanitarna pitanja razmatran je i 
Nacrt rezolucije o Borbi protiv nezakonite trgovine ljudskim organima, koju je podnijela 
Suzana Grubješić, voditeljica Stalnog izaslanstva Narodne skupštine Srbije u Parlamentarnoj 
skupštini OESS-a.  
Predstavila je nacrt rezolucije kojom se preporuča hitna provedba sveobuhvatne i neovisne 
međunarodne istrage o otmicama i zločinima, a kojom će se, u suradnji s UNMIK-om, 
EULEX-om i drugim relevantnim institucijama, osigurati obavijesti, činjenice i dokumenti o 
zločinima otmice i nezakonite trgovine ljudskim organima na Kosovu i Metohiji, objasnila je 
gđa Grubješić. Voditeljica srbijanskog izaslanstva naglasila je da je mandat Vijeća sigurnosti 
jedini način za jamstvo da istraga neće biti ograničena pitanjima mandata ili jurisdikcije – jer 
EULEX nema pravo istraživati izvan Kosova, a bez mandata Vijeća sigurnosti druge države 
neće imati razloga pustiti ih da istražuju na njihovom teritoriju. Mandat Vijeća sigurnosti 
ključan je za uspjeh istrage i neodvojivi dio zahtjeva za pravdom, zaključila je gđa Grubješić. 
Ona je tijekom izlaganja pozvala Parlamentarnu skupštinu OESS-a da u potpunosti podrži 
aktivnosti posebnog predstavnika i koordinatora OESS-a za borbu protiv trgovine ljudskim 
organima, kao i predloži da OEDS istraži i zabilježi slučajeve nezakonite trgovine ljudskim 
organima na području koje pokriva, s ciljem pripreme studije u kojoj će ukazati na opseg tog 
zločina  
 
Nakon istupanja voditeljice srbijanskog izaslanstva otvorena je rasprava u kojoj su nazočni 
zastupnici osudili ubojstvo pojedinca radi trgovine organima, ukazujući da je to zločin protiv 

 



čovječnosti. Voditelj nizozemskog izaslanstva u Parlamentarnoj skupštini OESS-a Coskun 
Coruz  izjavio je da će ta zemlja podržati rezoluciju o trgovini ljudskim organima koju je 
podnijela Srbija, ocijenivši da je riječ o stravičnim zločinima kojima se mora stati na put. 
G. Coruz naglasio je potrebnim da svih 56 država članica OESS-a upute politički signal 
protiv trgovine ljudskim organima, te da se mora uložiti sva energija i politička volja u borbu 
protiv tog oblika kriminala. Istaknuo je za potrebno razmotriti na koji bi način borba protiv 
toga bila učinkovita, kao i da bi konkretne akcije trebale biti pretočene u zakon. 
Član rumunjskog izaslanstva Victor Dobre izrazio je zadovoljstvo što je OESS imao snage 
suočiti se s ovako izazovnom temom, istaknuvši da je to oblik najtežeg zločina protiv 
čovječnosti. Podržao je uključivanje u ovaj slučaj posebnog predstavnika OESS-a za borbu 
protiv nezakonite trgovine ljudima. 
Predsjedatelj izaslanstva SAD-a Benjamin Cardin izrazio je snažnu podršku neovisnoj i 
temeljitoj istrazi, dodavši kako smatra da je uključivanje Vijeća sigurnosti UN-a u istragu 
moguće, ali sada treba koristiti postojeće mehanizeme kao što je EULEX. 
Član francuskoga izaslanstva izrazio je svesrdnu podršku borbi protiv nezakonite trgovine 
ljudima i ljudskim organima, istaknuvši da su uz istrage pod okriljem EULEX-a potrebne i 
dodatne istrage. 
Predsjedateljica austrijskog izaslanstva Barbara Prammer istaknula je da odgovorni za te 
zločine moraju biti kažnjeni, te da podržava rezoluciju koju je podnijelo srbijansko 
izaslanstvo. 
Voditelj albanskog izaslanstva Aldo Bumçi rekao je kako je Albanija posvećena punoj 
suradnji i želi da se što prije dođe do jasnih i brzih odgovora. 
Predsjedatelj britanskog izaslanstva Peter Bottomley čestitao je Srbiji na velikom napretku i 
istaknuo nužnost istrage o zločinu trgovine ljudskim organima. 
Član talijanskog izaslanstva izrazio je nadu da su svi svjesni značaja ovoga pitanja, te da 
nitko ne smije zatvarati oči pred takvim zločinom. Istaknuo da osuda treba biti jasna te se 
nada kako će rezolucija biti jednoglasno usvojena. 
Nakon rasprave prešlo se na razmatranje četiri amandmana koje su uložili parlamentarci 
OESS-a na Nacrt rezolucije. Od podnesenih amandmana, Odbor za demokraciju, ljudska 
prava i humanitarna pitanja prihvatio je jedan amandman na članak 15. Nacrta rezolucije.  
Nacrt rezolucije prihvaćen je sa samo jednim glasom “protiv” (Aldo Bumçi, Albanija).  
U nastavku zasjedanja Odbor je zaključio da su najnovije demokratske revolucije u sjevernoj 
Africi i na Bliskom istoku od velikoga značaja za zemlje na prostoru OESS-a, jer one mogu 
potaknuti ljude iz tih zemalja da traže veći stupanj demokracije, vladavine prava i ljudskih 
prava.  
Pozvano je i na istragu navoda o kršenju ljudskih prava u Bjelorusiji, kao i na veći broj 
bilaterlanih i regionalnih kontakata s parlamentima zemalja središnje Azije, naročito s 
parlamentom Kirgizije, gde je prošle godine bilo etničkih sukoba.  
U području zaštite ljudskih prava pozvano je na borbu protiv trgovine ljudskim organima, 
jačanje borbe protiv rasizma i ksenofobije, borbu protiv međunarodnih otmica djece koje čine 
roditelji, borbu protiv transnacionalnog organiziranog kriminala, borbu protiv trgovine 
ljudima i program zaštite svjedoka.  
 
U nastavku plenarnog zasjedanja razmatrane su rezolucije o: Bjelorusiji, borbi protiv 
transnacionalnog organiziranog kriminala, provedbi globalnog plana Ujedinjenih naroda o 
borbi protiv trgovine ljudima i zastupljenosti žena u Parlamentarnoj skupštini OESS-a. 
Parlamentarna skupština OESS-a  pozvala je vlasti Belorusije da prestanu s represijom nad 
pripadnicima oporbenih stranaka i poručila da je održavanje slobodnih i poštenih izbora u 
budućnosti od velikoga značaja za odnose te organizacije i Minska. 

 



U rezoluciji koju je podnijela njemačka zastupnica Uta Zapf  poziva se na provođenje 
nepristrane međunarodne istrage optužba da su zatvorenici u toj zemlji, koji su prebegli u 
inozemstvo, bili mučeni u zatvorima nekadašnjeg KGB-a. 
Parlamentarna skupština OESS-a ponovno je pozvala vlasti u Bjelorusiji da omoguće ulazak 
u zemlju stručnjacima OESS-a. 
Zastupnici su izrazili žaljenje što izbori u prosincu prošle godine nisu bili slobodni navodeći 
da je u poslijeizbornim prosvjedima uhićeno 600 osoba, među njima i nekoliko 
predsjedničkih kandidata. 
Zastupnici su preporučili vlastima da ne vrše pritisak na medije i u budućnosti omoguće 
slobodno održavanje miroljubivog okupljanja ljudi. 
Osim te rezolucije, zastupnici su  usvojili i rezolucije o borbi protiv organiziranog kriminala, 
trgovine ljudima i rezoluciju o zastupljenosti žena u Parlamentarnoj skupštini OESS-a. 
Talijanski zastupnik Ricardo Migliori pozvao je države članice OESS-a koje još nisu 
ratificirale Konvenciju UN-a protiv međunarodnog organiziranog kriminala da to što prije 
učine. 
Zastupnici su ocijenili potrebnim da države članice ojačaju svoje zakonodavstvo radi borbe 
protiv organiziranog kriminala, u skladu s Konvencijom, kao i da obave harmonizaciju 
zakonodavstava. 
Rezolucijom o borbi protiv trgovine ljudima predviđa se puna i efektivna realizacija 
Globalnog akcijskog plana UN-a za borbu protiv trgovine ljudima i pozivaju države da 
unaprijede suradnju kako bi se stalo na put tim kriminalnim aktivnostima. 
Rezolucijom o zastupljenosti žena u nacionalnim izaslanstvima Parlamentarne skupštine 
OESS-a predviđa se porast broja žena u izaslanstvima država članice Organizacije. 
U nacrtu koji je podnio španjolski zastupnik Jorge Guillot navedeno je da su, prema 
podacima iz veljače ove godine, svega 23,7% zastupnika žene i da su u 17 izaslanstava 
zastupljeni iskjučivo muškarci. 
U stanci zasjedanja organizirana je panel rasprava Parlamentarne skupštine OESS-a o borbi 
protiv nezakonite trgovine ljudskim organima, u kojoj su govorili voditeljica parlamentarnog 
izaslanstva  Srbije u Parlamentarnoj skupštini OESS Suzana Grubješić, srbijanski ministar 
vanjskih poslova Vuk Jeremić, zamjenik  tužitelja za ratne zločine Bruno Vekarić i predsjednik 
Komisije Vlade Srbije za nestale osobe Veljko Odalović. 

 



 

Srbijanski ministar vanjskih poslova Vuk Jeremić naglasio je da je riječ o stravičnoj praksi 
dosad nezabilježenoj u analima brutalnih ratova u Europi. Ukoliko se ove tvrdnje dokažu, OVK
će biti optužen za potpuno novu kategoriju ratnih zločina ili, kako je definirano u Nacrtu 
rezolucije, za ekstremni zločin protiv čovječnosti, dodao je Jeremić. Ministar je izrazio 
uvjerenje da ne smije biti nikakve sumnje u to da se takve optužbe moraju detaljno istražiti te 
da je za taj zadatak potreban mandat Vijeća sigurnosti Ujedinjenih naroda.  
Bruno Vekarić ocijenio je da je bit neovisne istrage o nezakonitoj trgovini ljudskim organima 
na Kosovu i Metohiji "siguran svjedok" i da se mora osigurati potpuna zaštita svjedoka ako se 
želi doći do istine o zločinima. Podsjetio je na ubojstva više svjedoka u slučaju vođenom pred 
Haškim sudom protiv Ramusha Haradinaja, te istaknuo da je tužiteljstvo nedavno pronašlo 
Alabanca koji živi u Europi i mogao bi biti svjedok, ali ga je strah svjedočiti budući da mu 
obitelj živi na Kosovu. Pozdravio je to što Parlamentarna skupština OESS-a raspravlja o ovoj 
temi, ali i postavio pitanje je li bilo potrebno čekati 12 godina za otvaranje tako bitnih 
pitanja. G. Vekarić dodao je kako se posebna pozornost mora usmjeriti ka žrtvama bez obitelji 
koje bi se interesirale za njihovu sudbinu i podsjetio na 48 hendikepiranih osoba iz bolnice u 
Štimlju, a koje su u jednoj noći nestale bez traga. Izrazio je bojazan da se neće moći ništa 
učiniti kada međunarodna istraga pronađe tijela žrtava i kada ih poželi usporediti s DNK 
nalazima pronađenim u žutoj kući - simbolu trgovine organima na Kosovu, jer su materijalni 
dokazi uništeni u Haškom sudu. 
Predsjednik Komisije Vlade Srbije za nestale osobe Veljko Odalović izjavio je na panelu 
Parlamentarne skupštine OESS-a da će istraga o nezakonitoj trgovini ljudskim organima na 
Kosovu i Metohiji dovesti do razrješenja sudbine velikoga broja nestalih osoba (kojih ima 
1.809). Ponovio je da istraga treba biti međunarodna i neovisna. 
 
Zadnjega dana zasjedanja usvojena je Beogradska deklaracija, u koju su uvrštene 23 
rezolucije prethodno usvojene na sjednicama triju odbora.U preambuli Deklaracije navedeno 
je da su se parlamentarci okupili u Beogradu kako bi razmotrili postignuća i izazove u vezi sa 
sigurnošću i suradnjom, a naročito jačanje efektivnosti i učinkovitosti te organizacije, koja 
okuplja 56 zemalja.  
U poglavljima 1., 2. i 3. redom su navedene deklaracije i preporuke Odbora za politička 
pitanja i sigurnost, Odbora za ekonomska pitanja, znanost, tehnologiju i okoliš i Odbora za 
demokraciju, ljudska prava i humanitarna pitanja, namijenjene idućem sastanku Ministarskog 
vijeća OESS-a koji će se održati u prosincu ove godine u Vilniusu.  
Usvajanje Beogradske deklaracije trebalo bi pridonijeti oblikovanju politike OESS-a i 
nacionalnih zakonodavstava. 
 
 
 
 
 
 
 
- IZBORI I IMENOVANJA 
 
Na ovom zasjedanju za predsjednika Parlamentarne skupštine OESS-a ponovno je izabran 
Petros Eftimiou (Grčka).  

 



Tri potpredsjednika Parlamentarne skupštine OESS-a izabrana na trogodišnji mandat su: 
- Wolfgang Grosruk, Austrija 
- Walburga Habsburg Douglas, Švedska 
- Tonino Picula, Hrvatska. 
 
Na 19. godišnjem zasjedanju Parlamentarne skupštine OESS-a izabrana su nova rukovodstva 
odbora: 
 
- Odbor za politička pitanja i sigurnost 
Karl-Georg Wellman, Njemačka (predsjednik) 
Susanne Bratli, Norveška (potpredsjednica) 
Vilija Aleknaite Abramikiene, Litva (izvjestiteljica) 
 
- Odbor za ekonomske poslove, znanost, tehnologiju i okoliš 
Sergej Ševčuk, Ukrajina (predsjednik) 
Bruce Hyer, Kanada (potpredsjednik) 
Tony Lloyd, Velika Britanija (izvjestitelj) 
 
- Odbor za demokraciju, ljudska prava i humanitarna pitanja 
Matteo Mecaci, Italija (predsjednik) 
Alain Neri, Francuska ( potpredsjednik ) 
Coskun Coruz, Nizozemska (izvjestitelj). 
 

 

 

                                                                                                                 

                                                     

                                                                                             Tajnica  

                                                                                    Izaslanstva PSBiH u PSOESS-u 

                                                                                      Jelena Rajaković                

                                                                       

                                                                                             

 

 

 

 

 



 

Dostaviti: 

- Kolegiju Zastupničkog doma 

- Kolegiju Doma naroda 

- Povjerenstvu za vanjske poslove Zastupničkog doma 

- Povjerenstvu za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda 

- članovima Izaslanstva PSBiH u  PSOESS-u 

- Sektoru za međunarodne odnose i protokol 

Kopija: Ministarstvo vanjskih poslova BiH 

 
 
 
 
 
Hapomena: Izvješće odobrio Mirza Kušljugić, predsjedatelj Izaslanstva PSBiH u 
Parlamentarnoj skupštini OESS-a  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


